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Dotyczy: 
Zawarcie umowy ramowej w sprawie wyboru wykonawców realizujących dostawy koncentratu czynnika
krzepnięcia VIII (osoczopochodnego i/lub rekombinowanego) ZZP-01/21.
Zawarcie umowy ramowej w sprawie wyboru wykonawców realizujących dostawy koncentratu czynnika
krzepnięcia IX (osoczopochodnego i/lub rekombinowanego) ZZP-02/21 

Panie Ministrze,

Stowarzyszenie Chorych na Wrodzone Skazy Krwotoczne w Poznaniu pragnie zapewnić Pana,
że  bardzo poważnie  traktujemy  opinię  profesjonalnych  instytucji.  Jesteśmy  jeszcze  pod  wrażeniem
opinii  Agencji  Oceny  Technologii  Medycznych  i  Taryfikacji,  opracowanie  nr  WT.541.11.2019
z  dnia  18.02.2020  r.  jednoznacznie  przesądzającej  o  konieczności  stosowania  w  specyfikacji
przetargowej  kryterium  kosztów  terapii.  Opinia  powstała  na  podstawie  badania  postępowania
przetargowego na  koncentraty  czynników krzepnięcia  do programu profilaktycznego dzieci.  Agencja
wykazała  niewłaściwość  stosowania  kryterium ceny,  które  spowodowało  ponad  3  milionowe  straty
dla finansów publicznych. W konsekwencji  leki  o wydłużonym działaniu,  korzystniejsze dla pacjenta
i  tańsze  w  terapii  nadal  nie  są  dostępne.  Zdumiała  nas  „recydywa”   stosowania  jako  kryterium
głównego ceny za 1 j.m. w wymienionych powyżej postępowaniach.

Takie postępowanie betonuje na 3 lata dotychczasową strukturę lekową, odgradza pacjenta
od  nowych,  korzystniejszych  a  dla  wielu  pacjentów  niezbędnych  leków,  ordynowanych  przez
najlepszych  specjalistów  w  leczeniu  skaz  krwotocznych  w  kraju.  Naraża  finanse  publiczne  na
nieuzasadnione straty. Nosi znamiona działania z premedytacją, pozostaje pytanie w imię jakiej sprawy.

Być  może  ma  to  związek  z  wcześniejszymi  działaniami,  które  doprowadziły  do  rezygnacji
najlepszych specjalistów w kraju  z członkostwa w Radzie Narodowego Programu Leczenia Chorych na
Hemofilię  i  Pokrewne  Skazy  Krwotoczne  na  lata  2019-2023.  Wskazywali  oni  m.in.  na  konieczność
zmiany w dotychczasowym podejściu do kryteriów przetargowych zgodnie zgodnie z opinią AOTMiT.
Pod  pretekstem  przeciwdziałania  podejmowaniu  decyzji  pod  wpływem  domniemanego  konfliktu
interesów, działania Podsekretarza Stanu Pana Sławomira Gadomskiego doprowadziły do pozbawienia
środowiska  pacjentów  głosu  większości  ekspertów,  na  czele  z  ekspertem WFH  Panem Profesorem
Jerzym Windygą.  Jesteśmy oburzeni  i  zbulwersowani  takim stawianiem sprawy !  To nic  innego jak
obrażanie  naszych  lekarzy  i  publiczne  zwątpienie  w  ich  zawodową,  lekarską  etykę.  To  jest
niedopuszczalne !



Panie Ministrze,
Prosimy  o  obiektywne  zbadanie  ww  postępowań  przetargowych  i  zastąpienie

w specyfikacji  zamówień   kryterium  ceny z  1  j.m.   na  kryterium kosztów terapii,  zgodnie  z  opinią
AOTMiT.  Naszym  zdaniem,  będzie  to  działanie  w  interesie  pacjentów  podejmowane  z  należytą
dbałością o finanse publiczne.
 

    

        Z wyrazami szacunku

         Za Zarząd Stowarzyszenia
       Prezes Zarządu

      Zbigniew Babiak
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